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Mijn VerbouwLening  -  Doorlooptijd aanvraagprocedure

Een groot deel van het Vlaamse woningpark is sterk verouderd. Wie nood heeft aan 
financiële ondersteuning om een woning of appartement te renoveren, kan sinds 1 
september 2022 Mijn VerbouwLening tot 60.000 euro aanvragen. Met de lening kunnen 
renovaties gefinancierd worden die zowel focussen op woningkwaliteit als op het 
verbeteren van de energieprestatie (o.a. isolatie, zonneboiler, warmtepomp(boiler), 
zonnepanelen). 

Graag verkreeg ik een overzicht van de doorlooptijd van een aanvraag tot het ontvangen 
van Mijn VerbouwLening.

1. Graag een overzicht van het aantal ingediende aanvragen sinds 1 september 2022 
tot op heden, opgesplitst per maand.

2. Graag daarbij telkens - d.w.z. voor elke maand - inzicht in de doorlooptijd van de 
aanvragen die in de betrokken maand werden ingediend.

a) Hoeveel aanvragen werden afgerond binnen een termijn van 30 dagen? Graag 
daarbij een onderscheid tussen het aantal dossiers dat werd goedgekeurd resp. 
afgewezen.

b) Hoeveel aanvragen werden afgerond binnen een termijn van twee maanden? 
Graag daarbij een onderscheid tussen het aantal dossiers dat werd goedgekeurd 
resp. afgewezen.

c) Hoeveel aanvragen werden afgerond binnen een termijn van drie maanden? 
Graag daarbij een onderscheid tussen het aantal dossiers dat werd goedgekeurd 
resp. afgewezen.

d) Hoeveel aanvragen werden afgerond binnen een termijn van vier maanden? 
Graag daarbij een onderscheid tussen het aantal dossiers dat werd goedgekeurd 
resp. afgewezen.

e) Hoeveel aanvragen werden afgerond binnen een termijn van vijf maanden? 
Graag daarbij een onderscheid tussen het aantal dossiers dat werd goedgekeurd 
resp. afgewezen.

f) Hoeveel aanvragen werden afgerond binnen een termijn van zes maanden? 
Graag daarbij een onderscheid tussen het aantal dossiers dat werd goedgekeurd 
resp. afgewezen.

g) Voor hoeveel aanvragen duurt de behandelingstermijn langer dan zes maanden?



3. Hoe wordt de doorlooptijd van Mijn VerbouwLening geëvalueerd? Worden er 
initiatieven gepland om de doorlooptijd te versnellen?
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1. Zie tabel 1 in bijlage. Uit een bevraging bij de energiehuizen blijkt dat in de periode 
van 1 september tot en met december 2022 het gemiddeld aantal aanvragen per 
maand bij alle energiehuizen samen schommelde rond de 2500. Op vandaag worden 
ongeveer 350 aanvragen per week ingediend, wat het maandgemiddelde op ongeveer 
1400 dossiers brengt. Niet alle aanvragen gebeur(d)en digitaal, waardoor niet alle 
aanvragen die bij de energiehuizen worden ingediend, meteen in het 
kredietbeheersysteem Galop worden geregistreerd. Tabel 1 betreft dus de aanvragen 
die reeds in het kredietbeheersysteem Galop geregistreerd zijn door de energiehuizen 
(dus niet alle ingediende aanvragen). Tot op heden zijn niet alle aanvragen 
geregistreerd, waardoor deze info niet volledig accuraat is. 

2. Bij de cijfergegevens die in de antwoorden op de verschillende deelvragen worden 
aangeleverd, moet telkens rekening worden gehouden met het voorbehoud dat onder 
vraag 1 werd geformuleerd nl. dat niet alle aanvragen al geregistreerd zijn. Tevens 
moet worden opgemerkt dat van de 9.434 geregistreerde aanvragen, er ondertussen 
152 werden geannuleerd. Daarnaast is het aangewezen te vermelden dat de aantallen 
die in de kolom onder “nog in verwerking” opgenomen zijn, ook dossiers bevatten die 
wachten op vervolledigen door de aanvragers. 

a. Zie tabellen 2 en 3 in bijlage
b. Zie tabellen 2 en 3 in bijlage
c. Zie tabellen 2 en 3 in bijlage
d. Zie tabellen 2 en 3 in bijlage
e. Zie tabellen 2 en 3 in bijlage
f. Zie tabellen 2 en 3 in bijlage
g. Zie tabellen 2 en 3 in bijlage

3. Het samenvallen van de ongeziene energiecrisis met de invoering van de zeer 
succesvolle Mijn Verbouwpremie en Mijn Verbouwlening, heeft tot een ongeziene 
toestroom van burgers richting de Vlaamse energiehuizen geleid. Ondanks de 
expertise en enorme inzet van de energiehuizen heeft deze situatie de dienstverlening 
van de energiehuizen onder enorme druk gezet en konden burgers minder vlot 
geholpen worden dan gewoonlijk, met als gevolg dat de behandel- en doorlooptijden 
van leningsaanvragen langer waren en zijn dan normaal. Het is ook niet onbelangrijk 
te wijzen op het feit dat de samenstelling van aanvraagdossiers een stuk complexer is 
dan bij de vroegere energielening. Hierdoor moeten energiehuizen vaak ook geruimere 
tijd wachten op het vervolledigen van het dossier door de kredietaanvrager. Daarnaast 
voorziet het Energiebesluit ook in de verplichting in hoofde van het energiehuis om de 
leningsaanvragen die afkomstig zijn van particulieren die behoren tot de laagste 
inkomenscategorie, voor advies aan het OCMW voor te leggen, en dit met het oog op 
het vermijden van overmatige schuldenlast. De snelheid waarmee dit advies wordt 
afgeleverd, varieert per OCMW en is afhankelijk van de interne procedures die daar 
worden gehanteerd. Het energiehuis heeft hierop geen impact, maar het is duidelijk 
dat ook dit element een rol speelt in de behandeltermijn van een leningsaanvraag. 
Niettemin geven ondertussen de meeste energiehuizen aan dat de uitstroom 
momenteel ongeveer gelijk is of zelfs hoger ligt dan de instroom, waardoor de meeste 
energiehuizen er in slagen de achterstallen weg te werken.



Begin 2022 heb ik reeds geanticipeerd op de invoering van de nieuwe 
beleidsinstrumenten Mijn VerbouwPremie en Mijn VerbouwLening door de jaarlijkse 
vergoeding van de energiehuizen voor de uitvoering van hun basistaken met 50% op 
te trekken, maar toen de energiecrisis in alle hevigheid losbarstte bleek dit 
ontoereikend. Daarom werd beslist om aanzienlijke bijkomende middelen vrij te maken 
voor de energiehuizen. Als oplossing op korte termijn werd in september 2 miljoen 
euro vrijgemaakt om externe energiedeskundigen (zoals architecten en EPC-
deskundigen) de energiehuizen te laten bijstaan tot eind juni 2023. Daarnaast werd 
beslist om de vergoedingen van de energiehuizen tot minstens 2026 zeer significant 
te verhogen. Bovenop de eerdere verhoging zal de jaarlijkse basisvergoeding voor de 
energiehuizen nog eens meer dan verdubbelen. Daarnaast werd ook de vergoeding 
per verstrekte lening aanzienlijk opgetrokken en werd heel wat extra budget voorzien 
voor de versterking van het begeleidingsaanbod van de energiehuizen. Ik ben ervan 
overtuigd dat deze maatregelen de slagkracht van de energiehuizen aanzienlijk zal 
verhogen en de kwaliteit van de dienstverlening nog verder zal versterken.  

BIJLAGE

a) Tabel 1: ingediende en geregistreerde aanvragen sinds 1 september 2022 tot op heden, 
opgesplitst per maand.

b) Tabel 2: doorlooptijd van de goedgekeurde aanvragen die in de betrokken maand 
werden ingediend.

c) Tabel 3: doorlooptijd van de geweigerde aanvragen die in de betrokken maand werden 
ingediend.
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